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Výpis zo zápisnice z 2. rokovania výboru v období 2020/2021 dňa 29.4.2021 
Zápisnica v úplnom znení je pre členov spoločenstva k nahliadnutiu v kancelárii Urbáru. 

 

Prítomní - za výbor: Bolek, Chudiak, Jankuliak, Kaššay, Šurin, Uhliarik 

- za DR: Adamiková, Viluda 

- ďalší: Kaššayová, Huraj 
 

Program: 
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Voľba overovateľov zápisnice. 

2 
Info o oprave hlavnej odvoznej Pilskovej cesty a skladovacej plochy a prístupu k nej za malým vlekom 

pod Mládnikom. 

3 Výsledky hospodárenia v lesoch za 4. kvartál 2020. 

4 Výsledky hospodárenia v lesoch za 1. kvartál 2021. 

5   Hospodársky výsledok za rok 2020. 

6   Hospodársky výsledok za 1. kvartál 2021 a perspektívy jeho ďalšieho vývoja v r. 2021. 

7  Stanovenie dátumu na zvolanie zhromaždenia podielnikov. 

8   Info o podaní žiadosti o Dotáciu na nájomné za 2. vlnu pandémie COVID-19. 

9   Schválenie inventarizačných protokolov. 

 

 Rokovanie výboru sa uskutočnilo s väčším odstupom spôsobeným aktuálnou pandemickou 

situáciou v súvislosti so šírením nákazy COVID-19. 

 

K bodu 1 

Voľba overovateľov zápisnice. 

Výbor schválil (ZA: 4/4) p. Boleka a p. Chudiaka za overovateľov zápisnice. 

 

K bodu 2  

Info o oprave hlavnej odvoznej Pilskovej cesty a skladovacej plochy a prístupu k nej za malým vlekom pod 

Mládnikom. 

Predseda informoval o prácach vykonaných na cestách a skladoch ešte koncom roka po 10. decembri. 

 Na hlavnú Pilskovú odvoznú cestu v najväčšom stúpaní od Jamiek ku Skalisku (najvyššie položenému 

miestu cesty) bolo navezených 5 súprav po 24 ton hrubého makadamu, ktorý bol následne zrovnaný 

traktorbágrom. Tento úsek by bez tejto opravy bol počas zimy až do začiatku leta neprejazdný a to by nám 

úplne znemožnilo vykonávať ťažby na všetky sklady od Skaliska až po jazierko. Po tejto oprave nič nebráni 

tomu, aby sme v prípade vhodných poveternostných podmienok mohli pracovať na odstraňovaní kôrovcovej 

kalamity z konca leta v porastoch pozdĺž celej trasy cesty. 

 Pod Mládnikom, poniže porastov 2346a-e bola vytvorená upravená skladovacia plocha na drevo. 

V minulosti sa drevo z týchto porastov sťahovalo na lúčny svah nad touto plochou, čo v čase horšieho počasia 

každoročne spôsobovalo problémy s včasným odvozom dreva ešte pred vyletením kôrovca. Plocha i prístup 

k nej boli čiastočne spevnené riečnym štrkom a makadamom. Táto úprava odstráni každoročne sa opakujúce 

problémy s odvozom dreva. 

Výbor zobral na vedomie informáciu o opravách ciest a skladov. 

 

K bodu 3 

Výsledky hospodárenia v lesoch za 4. kvartál 2020. 

 Predseda dal slovo OLH. Ing. Huraj informoval o výkonoch a priebehu prác v lesoch za 4. kvartál 

2020, čo dokumentoval na tabuľkovom prehľade (príloha č. 1). 

 Konštatoval, že ťažba nie je veľká a keďže kalamity nebolo veľa, už je spracovaná. V Námestove sa 

ešte dokončovali prerezávky a výsek krovia, pálenie už bolo ukončené a zásoba dreva je ku koncu r. 2020 

nulová. 
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 Ďalej uviedol, že: 

- zakúpené sadenice boli veľmi pekné a dobre sa ujali, 

- čo sa týka zalesňovania, išlo o najväčšiu obnovu lesa v tomto decéniu, 

- ťažba oproti r. 2019 - o 260 m3 pokles v roku 2020, 

- na jar 2021 plánujeme zasadiť 55 000 ks sadeníc a na jeseň ešte 10.000 ks. 

Výbor zobral na vedomie informáciu o výsledkoch hospodárenia v lesoch za 4. kvartál r. 2020. 

 

K bodu 4 

Výsledky hospodárenia v lesoch za 1. kvartál 2021. 

 OLH Ing. Huraj informoval o výkonoch a priebehu prác v lesoch za 1. Q. 2021, čo dokumentoval na 

tabuľkovom prehľade (príloha č. 2). Zdôraznil, že ťažba bola celkovo menšia - najväčšia Za Vahanovom 

a v Redikálnom, pričom s odbytom v zimnom období nebol problém a ako doplnil predseda, aj predajná cena 

živého dreva už stúpla. Na skladoch teraz nemáme takmer žiadne drevo.  

 Informoval aj o pomerne rozsiahlej snehovej a vetrovej (vrcholcovej) kalamite v mladých porastoch 

v Pilsku, najmä v lokalite Limír. Kalamita vznikla dvakrát - časť v januári a časť vo februári. Jej objem odhadol 

zhruba na 2.000 - 2.500 m3 tenkého dreva, čo sa môže negatívne prejaviť na zisku, pretože náklady na 

spracovanie kalamity budú pomerne vysokú a speňaženie pomerne nízke. 

 Informoval aj o už prebiehajúcej výsadbe v NO a od budúceho týždňa sa začne sadiť aj v Pilsku. 

 Predseda informoval o ukončení práce jednej ťažbárskej skupiny pre náš urbár a že po dohode s OLH 

a lesníkom NO oblasti, vzhľadom na neustále klesajúce objemy ťažieb v NO, novú partiu hľadať nebudú. 

Výbor zobral na vedomie informáciu o výsledkoch hospodárenia v lesoch za 1. kvartál 2021. 

 

K bodu 5 

Hospodársky výsledok za rok 2020. 

 Ekonómka informovala o hospodárskom výsledku za rok 2020, čo dokumentovala na priloženom 

tabuľkovom prehľade (príloha č. 3). 

 Dosiahnutie veľmi nízkeho hospodárskeho výsledku predseda zdôvodnil viacerými negatívnymi 

vplyvmi pôsobiacimi súčasne v priebehu celého roka 2020, najmä: 

- vrcholcovou kalamitou v tenkých porastoch z roku 2019 a ťaženou a predávanou začiatkom roka 2020, 

- hromadným odlivom Slovenských i Poľských odberateľov do Česka, kde je drevo dotované štátom a je 

zhruba o polovicu lacnejšie ako na Slovensku, 

- najnižšími predajnými cenami dreva za posledné roky z dôvodu veľkého prebytku kalamitného dreva 

v Európe. 

 P. Bolek navrhol, aby sa urobila prehľadová tabuľka o ťažbe za posledných 10 rokov, aby bolo možné 

na zhromaždení ozrejmiť podielnikom, prečo sú výnosy podstatne nižšie. 

 V obšírnej diskusii výbor spolu s DR hľadal možnosti znižovania nákladov a zvyšovania zisku pre rok 

2021, zvažoval, či rozdeliť dosiahnutý nízky zisk, alebo či by bolo vhodné siahať pri výplate podielov na 

nerozdelený zisk minulých rokov (alebo ho ponechať na horšie časy), prípadne ponúknuť podielnikom viac 

variant na rozhodnutie. 

 Výbor zobral na vedomie informáciu o hospodárskom výsledku za rok 2020. 

 Výbor schválil (ZA: 6/6) vrátiť sa na ďalšom výbore ešte raz k otázke rozdelenia zisku, prípadne 

rozdelenia nerozdeleného zisku minulých období. 

 

K bodu 6 

Hospodársky výsledok za 1. kvartál 2021 a perspektívy jeho ďalšieho vývoja v r. 2021. 

 Ekonómka informovala o dosiahnutom hospodárskom výsledku, dokumentovala ho na priloženom 

tabuľkovom prehľade (príloha č. 4) a porovnala ho s rovnakým obdobím roka 2020. Z medziročného poklesu 

výnosov takmer ¾ tvorí pokles výnosov z prenájmu budovy v dôsledku pandemických obmedzení. 

 Predseda však uviedol, že vývoj nie je zlý, pretože sa nám medziročne podarilo čiastočne navýšiť 

predajné ceny, výrazne sa nám zmenila skladba ťaženého dreva - našťastie po dvoch rokoch nemáme žiadnu 

rozsiahlejšiu vrcholcovú kalamitu a tak ťažíme viac hrubého dreva, kde náklady na ťažbu daného objemu sú  
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relatívne nižšie ako pri tenkej hmote a zhodnotenie je vyššie. Navyše objem ťažby nám medziročne poklesol 

o cca 800 m3. To by v konečnom dôsledku nebolo také zlé. 

Výbor zobral na vedomie informáciu o hospodárskom výsledku za 1. kvartál 2021. 

 

K bodu 7 

Stanovenie dátumu na zvolanie zhromaždenia podielnikov. 

 Z diskusie vyplynulo, že vhodným termínom na konanie zhromaždenia by mohol byť dátum 13.6. 

a 20.6.2021. 

Výbor poveril predsedu zistiť, či sa zhromaždenie môže konať v núdzovom stave a pripraviť návrh pozvánky 

i programu zhromaždenia. 

 

K bodu 8 

Info o podaní žiadosti o Dotáciu na nájomné za 2. vlnu pandémie COVID-19. 

Výbor zobral na vedomie informáciu o podaní žiadosti na Dotáciu na nájomné za 2. vlnu pandémie COVID-

19. 

 

K bodu 9 

Schválenie inventarizačných protokolov. 

 Predsedovia všetkých troch inventarizačných komisií informovali o priebehu a výsledkoch inventúr 

a po diskusii: 

Výbor schválil (ZA: 6/6) predložené inventarizačné protokoly, ktoré sú založené ako súčasť účtovníctva. 

 

 

 

Zapísal: Ing. Melánia Kaššayová 

 

 

 

Overovatelia: Bolek .................................................. Chudiak ..................................................... 


